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Zákon o odpadech říká, že odpad je každá movitá věc, které
se osoba zbavuje, nebo má úmysl nebo povinnost se jí zbavit
a náleží do skupiny odpadů uvedených v příloze zákona.

Problém se vznikem a likvidací odpadů měli lidé vždy. Tyto
problémy se však vyhrotily s průmyslovým vznikem biologic-
ky nerozložitelných a mnohdy nebezpečných materiálů.

Ve druhé polovině minulého století se problém likvidace od-
padů řešil jejich ukládáním na sice oficielních ale v mnoha pří-
padech, jako je i náš, neřízených skládkách a dále na mnoha
živelných tzv. černých skládkách v různých terénních prohlubi-
nách. Následkem bylo značné znečistění životního prostředí,
které mají nyní ve smyslu dnes platného zákona o odpadech,
povinnost vyčistit obce, na jejichž území tyto nevyhovující sklád-
ky leží. Vzhledem k tomu, že obce tuto situaci nezavinily a ve-
směs nemají peníze, vypomáhá finančně při likvidaci těchto
skládek stát. V Koryčanech se tato likvidace týkala černé sklád-
ky v lokalitě Křivousy v Jestřábicích a v lokalitě Liščí, kde byla
oficielní neřízená skládka. Skládka v Liščí mohla být velmi
vhodným skládkovým místem, kdyby zde však nebylo prame-
niště Mouchnického potoka. Tak se stalo, že výluhy z nekontro-
lovaně ukládaného materiálu na skládce je tento Mouchnický
potok znečistěn. Orgány životního prostředí uložily městu sklád-
ku rekultivovat a zabránit dalšímu znečis2ování uvedeného po-
toka, což se nyní, za finančního přispění Státního fondu život-
ního prostředí, děje.

Pokud v současné době vznikne na území města černá sklád-
ka, má město ze zákona povinnost tuto skládku za vlastní pení-
ze neprodleně likvidovat, jinak se vystavuje pokutě od inspekč-
ních orgánů životního prostředí.

Na výše uvedené skutečnosti nyní navazuje finanční proble-
matika likvidace odpadů. Jak se říká, peníze jsou obvykle vždy
až na prvním místě.

V letošním roce se v Koryčanech vybírá 400 Kč na občana
na likvidaci komunálního odpadu. Přes výběr této částky město
doplácelo v roce 2002 na likvidaci těchto odpadů 655 000 Kč
dle dosavadního vývoje je předpoklad, že v letošním roce 2003
bude město doplácet 786 000 Kč. Náklady na likvidaci odpadů
v přepočtu na občana celkem činí přibližně 662 Kč, přičemž
400 Kč zaplatil občan a 262 Kč doplácí město.V roce 2002 to
bylo 618 Kč/občana, letošní zvýšení nákladů je tedy 44 Kč/ob-
čana. Pokud by tento nepříznivý vývoj neustálého zvyšování
nákladů pokračoval, hrozilo by, že většina obecních peněz pů-
jde bez užitku jen na likvidaci odpadů. Po zjištění tohoto nepří-
znivého vývoje byl proveden rozbor příčin zvýšených nákladů
a došlo se k těmto závěrům:

1. Správně do popelnic a po městě rozestavených kontejnerů
patří pouze drobný komunální odpad z domácností. Tento je
odvážen na řízenou skládku do 20 km vzdálených Zdounek,
kde je v ceně 722 Kč/t přebírán k uložení.

Odpad z demolic a jiný větší odpad mají občané povinnost si
sami odvést k uložení na skládku do Zdounek.

Vzhledem k tomu, že se pod trestním stíháním zakázalo vy-
tvářet černé skládky, někteří občané, aby ušetřili, vysýpají svůj
demoliční a jiný velký odpad do obecních kontejnerů a náklady
ve výši 722 Kč/tunu + doprava pak za ně zaplatí všichni.

2. Občané se naučili házet do kontejnerů biologický odpad
z vlastních trávníků, zahrad a stromů. Za tento odpad se pak
platí stejně jako za likvidaci komunálního odpadu.

3. Neprovádí se třídění odpadů. Za vytříděné odpady stát vy-
plácí bonusy, jisté peníze, které pak snižují náklady na likvidaci
odpadů.

Po zjištění výše uvedených skutečností se připravuje řešení,
které by mělo zastavit další zvyšování nákladů na likvidaci od-
padů:

1. Vytvořit sběrný dvůr odpadů, pravděpodobně na staveb-
ním dvoře města mezi pálenicí a ulicí Petrželka. Budou zrušeny
velké kontejnery po městě , tyto budou nahrazeny pouze menší-
mi se záklopními dekly. Občané budou nabádáni k tomu,aby
demoliční odpad a velký jiný odpad dovezli na sběrný dvůr,
kde tento odpad bude dle druhu za menší poplatek, nebo bez
poplatku, uložen do příslušného kontejneru. Město pak zajistí
likvidaci vytříděných druhů odpadů levněji, za optimální cenu.

2. Co vzniklo na zahradě, má na ní zůstat.

Je nutné si uvědomit, že všechno co dáme do kontejneru, nebo
popelnice musíme nakonec sami zaplatit v dnešní ceně 722 Kč/
tunu + doprava do Zdounek. Tráva a jiné rostlinné produkty
patří buA do kompostu, na hnojiště, nebo vysušit a spálit.
V Koryčanech je stále možno pálit na hromadách shrabanou su-
chou trávu, listí a haluze. Samozřejmostí je , že pálit tyto zbytky
je možné pouze za příznivého větru, abychom kouřem nezamo-
řili obytné domy. Nesmí se rovněž pálit při tlakové inverzi. Spa-
lování jiných, než rostlinných odpadů, jako jsou např. plasty
atd., je ze zákona přísně zakázáno.

Vzhledem k současně opět oproti minulému roku zvýšeným
nákladům na likvidaci odpadů a pokud dojde od 1.1.2004
ke zvýšení ceny za odvoz odpadu firmou Biopas Kroměříž
a ukládku odpadu ve Zdounkách firmou Depoz Zdounky, bude
bohužel nevyhnutelné zvýšit poplatek na občana na likvidaci
odpadů.

Domnívám se, že je nutné s těmito ne zrovna příjemnými sku-
tečnostmi v oblasti odpadů Vás občany seznámit, protože Vy
ve velké míře můžete svou disciplínou při likvidaci odpadů
ovlivnit, kolik tato likvidace bude nás všechny stát.

Ing. Miroslav Máčel, starosta

Slovo z radnice:
Odpady – zákony – naše peníze

INFORMACE STAVEBNÍHO ÚŘADU
Stavební úřad v Koryčanech informuje občany, aby využili

možnost konzultace s pracovníky odboru životního prostředí –
stavebního úřadu.

Dle průběhů a výsledků různých stavebních řízení lze konsta-
tovat, že se dá předejít případným nesrovnalostem a nedorozu-
měním.

Vzhledem k průběžně vycházeným dodatkům různých záko-
nů a ke stále diskutovanější otázce životního prostředí je zřej-
mé, že obsáhnout tuto problematiku je pro občana velice složi-
té.

Konzultací stavebních a majetkových problémů se dají již
v počátku vyřešit problémy sousedských vztahů a tím se vy-
hnout občanskoprávnímu řešení dané situace.
Ing. Ctirad Kopecký, vedoucí odboru životního prostředí – stavebního úřadu



Koryčanský zpravodaj Strana 3

4. zasedání Zastupitelstva Města Koryčany konané ve velké
zasedací místnosti na MěÚ Koryčany zahájil starosta ing. Miro-
slav Máčel v 19.00 hodin. Zasedání se zúčastnilo 14 členů. Je-
den poslanec se omluvil. Ověřovateli zápisu byli jmenováni
poslanci pan Ladislav Konečný a paní Ivana Chmelařová. Ná-
vrhová komise byla schválena ve složení poslanců MVDr. Zde-
něk Kučera, Zdeněk Šmela a Ing.Marie Horáčková. Průběh za-
sedání zapsal Václav Paseka.

1. - 2. Zahájení, doplnění a schválení programu
Starosta přivítal všechny přítomné. Zasedání se zúčastnilo 14

členů. Jeden poslanec se omluvil. Z občanů města se zasedání
zastupitelstva zúčastnilo sedm občanů. Dále vyzval poslance,
aby se vyjádřili k navrženému programu jednání. Navržený pro-
gram byl doplněn o dva body, a to o schválení příspěvku na
administrativní pracovnici a pověření starosty zastupování města
na valných hromadách akcionářů. Takto doplněný program byl
schválen všemi 14-ti hlasy přítomných poslanců.

3. Schválení příspěvku na administrativní pracovnice
Zástupci okresní vedení policie se obrátili na Město Morko-

vice – Slížany s žádostí o zapůjčení administrativní pracovnice
s cílem uvolnit policisty pro službu v terénu. Nutnou podmín-
kou tohoto prospěšného záměru je, že na nákladech se budou
podílet i další obce obvodu. Město Morkovice se obrátilo na
obce, které spadají pod působnost Policie ČR obvodní oddělení
Morkovice o podpoření tohoto projektu. Roční příspěvek Měs-
ta Koryčany by činil 12.873,-Kč. Na dnešní zasedání byli po-
zvání zástupci policie, aby obhajovali tento projekt a také od-
povídali na dotazy členů zastupitelstva. Zastupitelstvo se usneslo,
že konečné stanovisko vydá na dalším zasedání zastupitelstva.

4. Zpráva o činnosti rady
Tajemník úřadu Ing. Petr Celý předložil zprávu o činnosti rady

od posledního zasedání zastupitelstva. Zastupitelstvo vzalo zprá-
vu na vědomí. Zpráva je přiložena k zápisu a je jeho součástí.

5. Informace o hospodaření města k 30.9.2003 a schválení
rozpočtových opatření

Starosta seznámil členy zastupitelstva se stavem čerpání roz-
počtu města k 30. 9. 2003. Podrobné plnění rozpočtu obdrželi
členové zastupitelstva v materiálech pro jednání v zastupitel-
stvu a je také nedílnou součástí tohoto zápisu.

Starosta informoval členy zastupitelstva o změnách v rozpočtu,
které je nutné schválit. K uvedenému datu jsou příjmy plněny
na částku 44.306.287,58—Kč, tj. 77 % a výdaje jsou čerpány
na částku 41.429.506,83—Kč, tj. 72 %.

Celková zadluženost obce k tomuto datu představuje částku
21.761.020,92— Kč.

Zastupitelstvo Města Koryčany bere na vědomí předloženou
zprávu o čerpání fin. prostředků rozpočtu MěÚ Koryčany k 30.
9. 2003 a schvaluje 14- ti hlasy přítomných poslanců rozpočto-
vá opatření dle přiloženého přehledu hospodaření k 30. 9. 2003.

6. Informace o postupu investičních akcí a VPP
Starosta informoval přítomné o postupu VPP a investičních

akcí města.
Z investičních akcí je dokončován bytový dům o 12 bj. a za-

počaly práce na rekultivaci skládky v lokalitě Líščí.
Firma Komest požádala Městské zastupitelstvo o prodlouže-

ní termínu dokončení objektu 12 bj. do 30.11.2003
Zastupitelstvo Města Koryčany vzalo na vědomí informaci

starosty o postupu investičních akcí města a Zastupitelstvo Města
Koryčany schvaluje 14- ti hlasy přítomných poslanců prodlou-
žení termínu dokončení objektu 12 bj. do 30.11.2003.

7. Informace starosty o opravách silnice v Jestřabicích po
ukončení objíž5ky na I/50.

Starosta informoval přítomné o opravách silnice III/432
v průtahu obcí Jestřabice po ukončení objížAky na I/50. Před-
pokládá se oprava komunikace III/432 od začátku po konec obce
v dl. 1,3 km, šířka 6 m, vzhledem ke značným nerovnostem
a zvlnění bude provedena technologií recyklace stávajících vrs-
tev vozovky za studena na místě a pokládkou jednovrstvého
krytu z ABS, doplnění krajnic z vyfrézovaného materiálu. Bě-
hem trvání uzavírek sil. I/50 při provozu zvýšeném těmito uza-
vírkami nelze opravy provést a po skončení uzavírek toto není
možné z technologických důvodů. Na základě dohod a jednání
na kontrolních dnech stavby práce na těchto opravách proto
budou přesunuty na období duben – květen 2004. Před zimním
období budou provedeny pouze nezbytné úpravy pro zajištění
bezpečného zimního provozu.

Zastupitelstvo vzalo na vědomí informaci starosty o opra-
vách silnice v Jestřabicích po ukončení objížAky na I/50.

8. Schválení dodatku ke zřizovací listině organizační slož-
ky města „Městské knihovny v Koryčanech“

Tímto dodatkem ke zřizovací listině se doplňuje vymezení hlav-
ní činnosti Městské knihovny v Koryčanech o poskytování regi-
onálních knihovnických služeb v rámci regionálních funkcí.

Zastupitelstvo Města Koryčany schvaluje 14- ti hlasy přítom-
ných poslanců dodatek ke zřizovací listině organizační složky
města „Městské knihovny v Koryčanech“

9. Schválení obecné závazné vyhlášky obce Koryčany č. 2/
2003 „Řád veřejného pohřebiště“

Zastupitelstvo Města Koryčany schvaluje 14- ti hlasy přítom-
ných poslanců obecně závaznou vyhlášku obce Koryčany č. 2/
2003 „Řád veřejného pohřebiště.

10. Schválení navržených akcí obnovy města na období
2003 až 2023

Zastupitelstvo Města Koryčany schvaluje 14- ti hlasy přítom-
ných poslanců návrh akcí obnovy města na období 2003 a 2023.
Návrh je přiložen k tomuto zápisu a tvoří jeho součást.

11. Schválení akčního plánu akcí rozvoje cestovního ruchu
Zastupitelstvo Města Koryčany schvaluje 14- ti hlasy přítom-

ných poslanců návrh plánu akcí rozvoje cestovního ruchu. Ná-
vrh akcí je přiložen k tomuto zápisu a tvoří jeho součást.

12. Schválení navržených akcí „Programu obnovy venkova“
Zastupitelstvo Města Koryčany schvaluje 14- ti hlasy přítom-

ných poslanců návrh akcí „Programu obnovy venkova“. Jedná
se o místní část Blišice, Jestřabice, Lískovec. Návrh akcí je při-
ložen k tomuto zápisu a tvoří jeho součást.

13. Pověření starosty v zastupování města na valných hro-
madách akcionářů

Zastupitelstvo Města Koryčany pověřuje 14- ti hlasy přítom-
ných poslanců starostu v zastupování města na valných hroma-
dách akcionářů.

14. Převody majetku města
1. Záměr prodeje nemovitostí
1.) Zastupitelstvo města Koryčany schvaluje 14- ti hlasy pří-

tomných poslanců prodej části pozemku p. č. 346/1,346/3
o výměře cca 200 m2 v k. ú. Koryčany pro Hipocentrum, v. o. s.

Zápis ze 4. řádného zasedání Zastupitelstva Města Koryčany,
konaného dne 16. 10. 2003 v Koryčanech
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za účelem postupného dokončování jezdeckého areálu Hipo-
centra Koryčany. (výměra bude upřesněna geometrickým plá-
nem, který bude vyhotoven na náklady žadatele) za cenu zna-
leckého posudku.

2.) Zastupitelstvo města Koryčany schvaluje 14- ti hlasy pří-
tomných poslanců prodej pozemku p. č. 2056 o výměře 227 m2

v k. ú. Koryčany pro Václava Miklíka, bytem Koryčany, Pivo-
dova čp. 774. Důvodem jeho žádosti je zajištění přístupové ces-
ty k chatě na p. č. 2059 v jeho vlastnictví za cenu znaleckého
posudku.

3.) Zastupitelstvo města Koryčany schvaluje 14- ti hlasy pří-
tomných poslanců prodej pozemku p. č. 63/3 ostatní plochy
o výměře 106 m2 v k. ú. Blišice pro manžele Nečasovi, bytem
Brno za cenu znaleckého posudku.

4) Zastupitelstvo města Koryčany schvaluje 14- ti hlasy pří-
tomných poslanců prodej části obecního pozemku p. č. 919
o výměře cca 25 m2 v k. ú. Koryčany pro pana Šenkyříka, by-
tem Brno. (Výměra bude upřesněna geometrickým plánem, který
bude vyhotoven na náklady žadatele)

5) Zastupitelstvo města Koryčany schvaluje 14- ti hlasy pří-
tomných poslanců prodej části obecního pozemku p. č. 919
o výměře cca 24 m2 v k. ú. Koryčany pro manžele Tomáškovi,

bytem Koryčany. (Výměra bude upřesněna geometrickým plá-
nem, který bude vyhotoven na náklady žadatele)

15. Organizační zabezpečení následujícího jednání zastu-
pitelstva

Zastupitelstvo města Koryčany schválilo 14- ti hlasy přítom-
ných poslanců organizační zabezpečení následujícího řádného
zasedání. Termín následujícího řádného zasedání bude upřes-
něn, pravděpodobně se bude konat až kolem 10. prosince. Dů-
vodem je svolání mimořádného zasedání v měsíci listopad,
na kterém budou schvalovány smlouvy s Fondem životního pro-
středí na poskytnutí podpory na rekultivaci skládky. Termín
konání tohoto zasedání je odvislý na obdržení těchto smluv.

16. Diskuse
Starosta otevřel diskusi, ve které odpovídal na dotazy členů

zastupitelstva a přítomných občanů.
17. Schválení usnesení
Člen návrhové komise pan Zdeněk Šmela přečetl návrh usne-

sení, které zastupitelstvo jednomyslně schválilo.

18. Závěr
Starosta pan Ing. Miroslav Máčel poděkoval všem za účast

na dnešním zasedání a jednání ve 21.30 hodin ukončil.

Zápis z 5. mimořádného zasedání Zastupitelstva Města Koryčany,
konaného dne 10. 11. 2003 v Koryčanech
5. mimořádného zasedání Zastupitelstva Města Koryčany ko-
nané ve velké zasedací místnosti na MěÚ Koryčany zahájil sta-
rosta Ing. Miroslav Máčel v 17.00 hodin. Zasedání se zúčastni-
lo 13 členů. Dva poslanci se omluvili. Ověřovateli zápisu byli
jmenováni poslanci pan Ing.Vladimír Plaček a pan Zdeněk
Šmela. Návrhová komise byla schválena ve složení poslanců
Ladislav Konečný, Ing. Jaromír Tomášek a Ivana Chmelařová.
Průběh zasedání zapsal Václav Paseka.

1. - 2. Zahájení, doplnění a schválení programu
 Starosta přivítal všechny přítomné. Z občanů města se zase-

dání zastupitelstva zúčastnili pouze dva občané. Jako host zase-
dání se zúčastnil ing. Sokola s firmy Rovina, a. s. Hulín. Dále
vyzval poslance, aby se vyjádřili k navrženému programu jed-
nání. Navržený program byl doplněn o dva body, a to o schvá-
lení půjčky na uhrazení kupní ceny za převod hradu Cimburk
na město a schválení smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení věc-
ného břemene. Takto doplněný program byl schválen všemi 13-
ti hlasy přítomných poslanců.

3. Schválení Smlouvy č. 25460241 o poskytnutí podpory
ze Státního fondu životního prostředí České republiky, do-
taci a úročené půjčce na akci „Rekultivace skládky Koryča-
ny, lokalita Líščí.

Na dnešní zasedání zastupitelstva byl pozván zástupce firmy
Rovina, a. s. Hulín, ing. Sokola, aby členy zastupitelstva po-
drobně seznámil s postupem prací a účelem rekultivace skládky
v Koryčanech, lokalita Líščí. Dále odpovídal na dotazy členů
zastupitelstva. Starosta nechal hlasovat o Smlouvě č. 25460241
o poskytnutí podpory ze Státního fondu životního prostředí
České republiky, dotaci a úročené půjčce na akci „Rekultivace
skládky Koryčany, lokalita Líščí.

Zastupitelstvo Města Koryčany schvaluje 13-ti hlasy přítom-
ných poslanců Smlouvu č. 25460241 o poskytnutí podpory ze
Státního fondu životního prostředí České republiky, kterou Fond
poskytuje Městu Koryčany dotaci ve výši 17.746.300,-Kč a úro-

čenou půjčku (1,5%) ve výši 5.915.400,-Kč jako podporu na
akci „Rekultivace skládky Koryčany, Koryčany, lokalita Líščí,
okres Kroměříž, Zlínský kraj a Zastupitelstvo Města Koryčany
schvaluje 12-ti hlasy přítomných poslanců, 1 poslanec se zdr-
žel hlasování Zástavní smlouvu č. 25460241 –Z, kterou zástav-
ce Město Koryčany zastavuje nemovitosti ve vlastnictví města
ve prospěch zástavního věřitele Státního fondu životního pro-
středí České republiky k zajištění všech pohledávek zástavního
věřitele, tj. půjčky ve výši 5.915.400,-Kč ( s ročním úrokem 1,5 %).
Jedná se o tyto nemovitosti:

Pozemky: p. č. 2098/4, 2098/5, 2098/6, 2098/7, 2098/8, 349/
4, 2523/14, 2531/32, 2559/2, 2618/2
stavby: bez čp/če ( obč. vyb) umístěná na pozemku parc. č. 2098/5

bez čp/če ( obč. vyb) umístěná na pozemku parc. č. 2098/6
Uvedené nemovitosti se nacházejí v katastrálním území Ko-

ryčany v obci Koryčany na listu vlastnictví č. 10001.
4. Schválení finančního příspěvku pro Policii ČR obvodní

oddělení Morkovice na financování administrativní pracov-
nice

Rozprava k tomuto bodu již proběhla na minulém zasedání
zastupitelstva. Starosta otevřel krátkou rozpravu k tomuto bodu
a následně nechal hlasovat o tomto příspěvku.

Zastupitelstvo Města Koryčany neschvaluje roční příspěvek
ve výši 12.873,-Kč pro Policii ČR obvodní oddělení Morkovice
na financování administrativní pracovnice, pro příspěvek hla-
sovali 2 poslanci, proti poskytnutí 6 poslanců, 5 poslanců se
zdrželo hlasování. .

5. Schválení půjčky na uhrazení kupní ceny za převod hra-
du Cimburk na město.

Zastupitelstvo Města Koryčany schvaluje 13-ti hlasy přítom-
ných poslanců bezúročnou půjčku maximálně do výše 80.000,-
Kč od Občanského sdružení Polypeje na uhrazení kupní ceny
za převod hradu Cimburk na Město Koryčany. Půjčka bude vrá-
cena v prvním čtvrtletí 2004.
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6. Převody majetku města – zřízení věcného břemene
Zřízení věcného břemene
1) Zastupitelstvo města Koryčany schvaluje 13-ti hlasy pří-

tomných poslanců smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcné-
ho břemene uzavřenou mezi Povodí Moravy, s. p. se sídlem
v Brně, Dřevařská 11, PSČ 601 75 (budoucí povinný z věcného
břemene) a Městem Koryčany (budoucí oprávněný z věcného
břemene) k pozemkům dotčených stavbou „ Kanalizace Kory-
čany – stoka C II. etapa (tři podchody pod Kyjovkou - potrubí
kanalizace) k. ú. Koryčany. Jedná se o tyto pozemky ve vlast-
nictví Povodí Moravy, s. p. : p. č. 737/1, 736/5, 735 zapsaných
na LV 1428 v k. ú. Koryčany.

2) Zastupitelstvo města Koryčany schvaluje 13-ti hlasy pří-
tomných poslanců smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcné-
ho břemene uzavřenou mezi Lesy České republiky, s. p. se síd-
lem Přemyslova 1106, 501 68 Hradec Králové (budoucí povin-

ný z věcného břemene) a Městem Koryčany (budoucí oprávně-
ný z věcného břemene) k pozemku dotčeného stavbou „ Kana-
lizace Koryčany – stoka B (potrubí kanalizace – přechod přes
Stříbrník, ochranné pásmo) k. ú. Koryčany. Jedná se o tento
pozemek ve vlastnictví Lesů České republiky, s. p.: p. č. 461/24
zapsaného na LV 1731 v k. ú. Koryčany.

7. Diskuse
Starosta otevřel diskusi, ve které odpovídal na dotazy členů

zastupitelstva.
8. Schválení usnesení
 Člen návrhové komise pan ing. Jaromír Tomášek přečetl ná-

vrh usnesení, které zastupitelstvo jednomyslně schválilo.
9. Závěr
 Starosta pan ing. Miroslav Máčel poděkoval všem za účast

na dnešním zasedání a jednání ve 19.30 hodin ukončil.

Ve finiši – jako každý rok

Mnohým restauracím chybí osobitost
a osobnost. Je sice vidět hezký interiér, ob-
sluhující personál, ale vytratil se kuchař
jako člověk. Neví se, kdo jídlo připravil.
Kuchař má být vidět, má se o něm vědět.
Tím se posílí jeho prestiž i odpovědnost.
Věřme, že i naši žáci se zdárně zapojí
do pracovního procesu a časem o nich
uslyšíme jen to nejlepší.

Mgr. Helena Šímová, uč. odb. předmětů

Letošní školní rok opouští lavice SOS a SOU obchodního v Koryčanech 27 žáků
3.ročníku oboru kuchař - číšník. Jsme přesvědčeni, že budou pro praxi dobře připra-
veni. Děláme pro to maximum.

V měsíci prosinci jame si vyzkoušeli, jak žáci zvládnou přípravu rolády s pravidel-
nou mozaikou z masa vepřového a drůbežího dle vlastní fantazie. 27 výrobků a každý
jiný, bylo co obdivovat. Komise měla nelehký úkol vybrat ty nejlepší. 7 výrobků bylo
na velmi dobré úrovni, a tak vedle slovního hodnocení přibyl oceněným žákům i dárek,
aby si časem vzpomněli na školní léta, kdy jim pedagogičtí pracovníci vštěpovali
lásku k řemeslu, maximální nasazení, pracovitost.

�

�
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Vyvěšování ptačích budek s dětským
oddílem a s rodiči a dětmi z Mateřské
školy.

Jarní příprava budek ke hnízdění patří
k našim pravidelným činnostem.

Během březnového víkendu jsme zkon-
trolovali a vyčistili všechny starší budky,
poškozené ze stromů jsme odstranili a spo-
lečně s dětmi vyvěsili desítky nových.

Celkem by mělo být v koryčanském
zámeckém parku, kolem přehrady, nad
obcí Lískovec a v lesích mezi Koryčana-
mi a Vršavou nainstalováno téměř 120
ptačích budek.Ty jsou nejčastěji určeny
sýkorkám, několika druhům sov, netopý-
rům a také dravcům. Budky jsou vyrábě-
ny ze sponzorsky věnovaného dřeva a sa-
mozřejmě zdarma našimi členy v jejich
volném čase.

Chránění obojživelníci - již v předsti-
hu, v lednu a v únoru jsme začali se shá-
něním materiálů potřebných k fóliování.
V březnu jsme u záchytných rybníků
u přehrady instalovali fóliové mantinely,
zabraňující žábám vstup na vozovku.
O průběhu akce, která trvala od března do
července jsme informovali Agenturu
ochrany přírody a krajiny Brno. Přenosili
jsme celkem 16 232 ropuch a skokanů, 44
rosniček, 3 kuňky a nejen k našemu pří-
jemnému překvapení 1 231 čolků. Čísla
budou uvedena v publikaci Ochrana oboj-
živelníků.

Na základě našich podnětů za pomoci
AOPK Brno se podařilo, aby součástí při-
pravovaného projektu stavby „Koryčany
- Stupava, zabezpečení stávající silnice III
/ 43231 v PHO 1 vodní nádrže Koryča-
ny“, byly trvalé podchody pro žáby.

Chřibský košt - tuto květnovou origi-
nální ochutnávku dvaceti vzorků ze stu-
dánek a pramenů z chřibského pohoří jsme
připravili ve spolupráci se sdružením Vr-
šava Chřiby. Pro návštěvníky jsme nain-
stalovali k nahlédnutí panely, na kterých
se obě sdružení prezentovala.

Nově vybudovaný biotop - tůňka - se
nachází v Lískovci. Má ryze ekologický
význam a má se stát ideálním prostředím
pro život a rozmnožování chráněných
obojživelníků, kteří se v těchto místech
vyskytují. Tuto aktivitu jsme předem kon-
zultovali s pracovníky Agentury ochrany
přírody krajiny Brno, kteří ji schválili.
Hloubení tůňky a konečná úprava terénu
byla dokončena v říjnu.

Drakiáda - kterou jsme pořádali, se
konala 27. října na lískovské louce. Po
vyhodnocení nejlepších dráčků, které pro-
bíhalo v lomu, si rodiče s dětmi opekli
špekáčky a pokračovalo se v soutěžích.

Sdružení Woodcraft Chřiby a jeho činnost v letošním roce
Pravidelně každý rok informujeme občany v místním zpravodaji o aktivitách naše-

ho sdružení. Některým se věnujeme dlouhodobě již několik let, jsou však i takové
akce, které jsme uspořádali letos poprvé.

Děti si kromě sladkostí, které naše sdru-
žení sponzorovalo, odnesly na památku
malované dřevěné dráčky, které jim naši
členové vyrobili.

Podzimní vyvěšování budek - v měsí-
ci listopadu jsme vyvěsili 20 sovínů a 20
budek pro netopýry. Jejich instalace,
vzhledem k rozměrům a hmotnosti soví-
nů, je velmi náročná a je vždy potřeba více
„chlapské pomoci“.

Sběr železného odpadu - hlavním
smyslem pravidelných sběrů je zabránění
vzniku černých skládek a vyhazování že-
leza do kontejnérů, na které město doplá-
cí vysoké částky. V průběhu roku byly
vyhlášeny čtyři sběry.

Výtěžek využíváme k pokrývání výda-
jů spojených s našimi činnostmi a rovněž
k udržování a zvelebování naší základny
v lískovském lomu, kterou opakovaně
navštěvují dětské oddíly z okolních měst,
včetně dětí z dětského domova.

Letos jsme museli pokládat na střechu
novou krytinu, protože dosavadní byla
poškozena a začalo do ní zatékat. Stála
téměř 25 000 Kč.

Děkujeme všem, kteří nám, pokud se
na ně obrátíme, vychází vstříc - Měst-
skému úřadu v Koryčanech, firmě Ko-
mest, p. Hausnerovi, a.s. Koryna a Sva-
zu žen.

Pokud se ohlédneme za letošním rokem,
víme, že veškeré aktivity probíhaly jak ve
všední dny, tak o víkendech, tedy volné-
ho času pro soukromí téměř nezbývalo.

Alespoň volné dny v prosinci bychom
chtěli trávit „nepracovně“ a s kamarády si
vyjet na běžky, procházkou do přírody
nebo jen si tak posedět, zavzpomínat, „po-
klábosit“, nebo že by plánovat...........?

Přejeme všem našim spoluobčanům
hodně zdraví v novém roce 2004 a co nej-
více krásných dní v přírodě.

CESTY
Jsou lidé, kterým volnost stačí A pak jsou ti druzí, kterým znějí v hlavě
jen na úrovni vlastní cely. závratné tóny. Ti kašlou na pohodlí
Ženou se k smrti, aby měli to, a kromě k Bohu se modlí
co má soused, a pokud možno dražší. taky k ohni, lesům, potokům a trávě
I to je cesta - svého druhu, a k slunci, a2 udělá z deště duhu.
a oni po ní vysíleně kráčí, A jejich cesta míří nesmlouvavě
po celý život v bludném kruhu. někam, kde nelze chodit v kruhu.

(anonym)
   Za Sdružení Woodcraft Chřiby Dagmar Mertová
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Pro svůj letošní táborový pobyt jsme si zvolili Skautskou zá-
kladnu Horní mlýn v Ochozu u Brna. Všechno začalo ráno na
náměstí v Koryčanech. Hromada dětí – všichni obtěžkaní vel-
kým množstvím vybavení potřebného na deset dní „táboření
v divočině“. Už v autobuse mi holky i kluci ukázali, jaké pokla-
dy se skrývají v jejich objemných batozích. Holky sebou měly
každá čtyři až pět plyšáků a kluci zase ohromnou zásobu gelu
na vlasy – když jsem se zeptala na co – bylo mi sděleno, že
přece nepůjdou na táborovou disku neupravení, no ne?

Postarší autobus se s námi dokodrcal asi kilometr od Mlýna –
dál jet bohužel nemohl – jak nám s omluvou vyložil pan řidič.
Vyskládali jsme zavazadla, pan řidič popřál hezký pobyt a odfr-
čel do dáli. No a my s hromadou batohů zůstali uprostřed lesa.
Nezbývalo nám než se obtěžkáni vydat směrem ubytování, od-
počinek a oběd.

Vzpomínka na léto aneb jak jsme (ne)vydělali

Postupně se k mlýnu dokodrcali i ti největší loudači. Před mlý-
nem stáli dva podivně oblečení lidé. Představili se jako Geofrey
a Claudie [čti žofre a klaudyje] a prý že jsou majitelé mlýna
a mají pro nás úžasný návrh. Ukázali nám kufr – všichni vyku-
lili oči – byl plný tisícikorun a to pravých – jak jsme se mohli na
vlastní omak přesvědčit. Geofrey a Claudie nám sdělili, že
ve mlýně se nedá bydlet. Je prý plný duchů a strašidel a tak
podobně a ti nedají pokoj. A že kufr bude náš, když mlýn
od duchů za deset dnů vyčistíme. S těmi slovy nasedli do auta
a odjeli do Ameriky a kufr si k naší smůle vzali sebou.

Tak a bylo to. Příštích deset dní z nás tedy měli být krotitelé
duchů. My měli ale pro strach uděláno a navíc, kdo by věřil
na duchy? To ale bylo předtím než…

Húúúú, břink, bum, prásk, cink, řach… tak tohle probudilo
nás všechny přesně o půlnoci. Duchové pěkně řádili. Všechny
nás zamkli v pokojích a mi mohli jen bezmocně přihlížet jejich
půlhodinovému reji… Nutno říct, že někteří přihlíželi pořádně
schovaní pod peřinou, jiní zase svým jekotem duchům vydatně
při strašení pomáhali.

Když konečně vykouklo sluníčko, většina z nás si vydechla
a vrhli jsme se na výrobu „ducholapů“ (velkých nádob s pořád-
ným uzávěrem). A aby bylo vše spravedlivé vznikly čtyři týmy
a stanovilo se pravidlo – kdo vyhraje hru, může si chytit ducha.
Protože jsme po hrůze v noci vypadali jako duchové všichni,
docházelo z počátku k omylům, ale některé děti jsme nakonec
z ducholapů po přemlouvání dokonce pustili. Čas běžel, ducho-
lapy se úspěšně plnily až nastal onen desátý den. Před mlýn
předjelo auto, z něj vyskočili Geofrey a Claudie, vše si pečlivě

prohlédli, poděkovali, předali vítěznému týmu kufr a zase zmi-
zeli jako duchové. Jaké však bylo naše překvapení, když jsme
zjistili, že v kufru jsou jen ofocené peníze, pěkně nás Geofrey
i s Claudií napálili. Nic jsme nevydělali – nebo přece?

Zůstaly nám krásné zážitky – třeba z bahenní jeskyně Málči-
na nebo z návštěvy Rudického propadání a dědy Edy ve starém
větrném mlýně, z táborové svatby, diskoték, z koupání a sklu-
zavky v Mokré, z tajuplných večerů a hlavně dnů naplněných
hrami a zábavou.

A o to přece šlo.

Poděkování

Děkujeme za sponzorský dar na tábor od pana Lubomíra
Orla a za sponzorský dar od paní Stanislavy Markové.

Za turistický oddíl dětí Draha Čížková
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Dětský den 2003

Letošní dětský den byl netradiční, ne-
bo2 se nekonal jako „obvykle“ na rybní-
ku, ale tentokráte na koupališti. Také byl
netradiční z toho důvodu, že „orlíci“
v Koryčanech oslavovali osmdesát let od
založení místní organizace, a tak jsme dět-
ský den pojali - ve spolupráci s nimi a far-
ností - jako oslavu tohoto výročí.

Poslední sobotu o prázdninách jsme
postavili jednotlivá stanoviště, bylo jich
celkem deset: kuželky, skok z místa, pře-
skakování švihadla, slalom, kopání míče
do brány, hod míčem do koše, kdo nejdál
dojde na chůdách...

Nejdříve se zdálo, že děti zůstaly doma,
protože ve stanovený čas jich bylo na kou-

pališti jen pět, nakonec se jich však sešlo
přes třicet. Bylo vidět, že jsou prázdniny
a děti před desátou z postele nikdo nedo-
stane. Zasoutěžily si, jako zvláštní prémii
shazovaly zmrzlinu míčem a některé si
odnesly i drobné ceny za výborné výsled-
ky v jejich snažení. Doufám, že se Vám to
děcka líbilo, a že příště si zahrajeme zase!

Dovoluji si touto cestou nabídnout čte-
nářům Koryčanského zpravodaje k pro-
hlédnutí naše webové stránky, které na-
leznete na adrese:
web.quick.cz/shm.korycany. Pokud by
některá organizace z Koryčan měla zájem
o umístění odkazu na náš web, může se
obrátit mailem na adresu:
 shm.korycany@quick.cz
Markéta Selucká, předsedkyně SHM Klubu Koryčany
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Když v minulém fotbalovém ročníku
naše mužstvo mužů vypadlo z 1. „B“ tří-
dy, věřili jsme, že návrat zpět bude sice
těžký, ale také předpokládali, že mužstvo
složené ze zkušených a mladších hráčů
bude hrát v okresním přeboru ve vrchních
patrech tabulky. Nestalo se tak a 10. mís-
to po polovině soutěže se ztrátou 12 bodů
na čelo tabulky neodpovídá ani našim
představám, ani našim možnostem. Něko-
lik hráčů má zkušenosti z vyšších soutěží
(Virgl, Kvita, Machala, Silný) jiní hráči
stabilně hrávali v 1. „B“ třídě a když muž-
stvo bylo doplněno mladými talentovaný-
mi hráči (Věžník Karel, Šmela, Valášek)
měli jsme právo myslet na víc. Opět se
potvrdilo, že plán je jedna věc a skuteč-
nost druhá. I když fotbalově nás jasně pře-
hrála jen mužstva Slavkova a Rusavy
v ostatních prohraných zápasech jsme byli
minimálně vyrovnaným soupeřem (Těš-
novice, Prusinovice, Záhlinice). Příčinu
vidíme hlavně v neproměňování šancí
o čem svědčí i velice malý počet vstřele-
ných branek i když šancí si mužstvo do-
káže vytvořit dostatek, dále ve velice níz-
ké účasti na trénincích a někdy i v nepříz-
ni rozhodčích, když někteří čekají odměnu
vyšší než jak jim náleží o čemž jsme se již
nejednou přesvědčili na vlastní kůži.

Hráči si musí uvědomit, že v současné
době pokud chtějí podávat dobré výsled-
ky musí se trénovat již na nejnižší úrovni
a nestačí mít jenom trochu talentu a mys-
let že to půjde samo. I když je třeba hráče
pochopit vtom, že dávají přednost svým
zaměstnáním, školám a až pak zábavě.
Malá účast na trénincích (některých hrá-
čů základní sestavy pod 40 %) a tím i ve-
lice slabá fyzická připravenost se i veli-
kou mírou podílela na špatných dosavad-
ních výsledcích. Mužstvo by potřebovalo
organisátora hry a hlavně střelce, protože
malý počet nastřílených branek je až alar-
mující. Pokud si ale hráče nevychováme,
byla by potřeba hráče koupit. Podmínky
které měla FC Koryna v minulosti, že jsme
měli možnost takto hráče kupovat jsou již
dávno pryč. Je potřeba si uvědomit, že
sportovní areál, který využívá týdně ně-
kolik desítek až stovek hlavně koryčan-
ských lidí, včetně využití základní školy
pro tělesnou přípravu je sice majetkem a.s.
Koryna, která na jeho údržbu vynakládá
nemalé finanční prostředky. Chybí nám ale
větší angažovanost místních podnikatelů,
kteří FC Koryna přispívají finančně, nebo
materiálně, hlavně při nárazových akcích
např. : Memoriál Vlast. Kuncla ve fotbale

Vyhodnocení podzimní části soutěže FC Koryna
žáků, či oslavy 70 výročí Koryčanské ko-
pané, za které jsme jim samozřejmě vděč-
ni. Více pomoci bychom očekávali jako
všechny kluby na naši úrovni od Městské-
ho úřadu a tady chybí hlavně dobrá vůle
některých zastupitelů. Argument, že měs-
to je zadluženo je třeba chápat, ale spous-
ta jiných měst a obcí je také zadluženo
a tam to jde. A proto když nemáme pení-
ze na zakoupení nových hráčů, nic nám
nezbývá jen si hráče postupně vychová-
vat. Je nám naprosto jasné, že výchova trvá
déle, ale od vzniku FC Koryna v roce
1998, myslíme, že výsledky nejsou špat-
né. Svědčí o tom i současné výsledky do-
rosteneckého a žákovského mužstva. Do-
rostenci jsou po podzimní soutěži na dru-
hé místě tabulky s dvoubodovou ztrátou
na vedoucí mužstvo. Větší radost jak
z umístnění musíme mít z kvality hráčské-
ho kádru, kteří již byli v FC Koryna vy-
chováni. Jsou to hlavně Karel a Miroslav
Věžník, Šmela, Fila, kteří již okusili mis-
trovské zápasy mužů. Prokeš a Hegr, kte-
ří pravidelně jako dorostenci nastupují
za muže a další dorůstající velice kvalitní
hráči např. : Urubek, Staněk i mladší jako
Prachař, Šulovský a Nezdařil. Pod vede-
ním trenéra p. Sukopa musíme věřit, že
jejich fotbalové kvality se budou neustále
rozvíjet tak, že za nějaký čas se budeme
chodit dívat v Koryčanech na lepší fotbal
a hlavně na hřišti budeme povzbuzovat
hlavně naše odchovance.

Nedostatkem a nejen v našem doroste-
neckém mužstvu je malý počet hráčů.
V případě, že navíc někteří hráči musí nut-
ně doplnit hráčský kádr mužů. (Šmela,
Věžník, Valášek). Pak některé výkony
mužstva jsou poznamenány slabší hrou,
která měla za následek i jediné dvě pro-
hry v podzimní části soutěže soupeři, kte-
rá jsou na dně tabulky. V soutěži žáků je
situace trochu jiná. Tady se nedají výsled-
ky hodnotit podle umístnění v tabul-
ce,protože rozdíly ve fyzické vyspělosti
žáků a rozdíly věku jsou obrovské. Jen pro
zajímavost v současném fotbalovém roč-
níku startují nejstarší žáci ročníku naro-
zeni v roce 1989. V našem mužstvu máme
jen dva. Ostatní jsou mladší o 4-5 let. Kdo
si někdy našel čas přijít se podívat na ně-
které zápasy žáků, tak musel mít dobrý
pocit z fotbalových dovedností těchto nej-
mladších hráčů i když ne vždy se jim po-
dařilo vyhrát. Škoda že takových fanouš-
ků je jenom několik a hlavně jsou to rodi-
če našich nadějí. Po podzimní části soutěže
naši žáci skončili na 4. místě ze 14 účast-

níků. O kvalitě našich žáků svědčí i to, že
všichni po příchodu do dorosteneckého
mužstva začali nastupovat v základní se-
stavě. V minulém ročníku to byl Věžník
Miroslav a Nezdařil, v současném Prachař
a Šulovský. Navíc kvalitu našich žáků
mohli diváci ocenit i při turnaji žáků „Me-
moriálu Vlastimila Kuncla“ kde se střetla
s mužstvy hrající nejvyšší soutěže ve fot-
bale žáků (Inter Bratislava, Teskoma Zlín,
FK Frýdek-Místek). Že máme talentova-
né žáky svědčí i to, že již rok úspěšně re-
prezentuje FC Korynu Huška Michal ml.
který pravidelně nastupuje v mužstvu
1. FC Synot. Pokud budou žáci na sobě
pracovat i nadále jako doposud, tak jako
Kubáček, Šnajdr, Smetana, Staněk, Holub,
Daníček, Vybíral, Jelínek, Brázda, Rotter,
Pěnica, Zabludil, spolu s výše uvedenými
dorostenci budou jednou chloubou kory-
čanské kopané.

Každý sport a zvláště fotbal je závislý
na výši finančních prostředků, které klub
má k dispozici. Čím dál tím hůř se peníze
shánějí a když jich je nedostatek, tak muž-
stvo logicky vypadává do nižších soutěží.
To postihlo v dnešní době naše mužstvo.
Abychom tomu co nejvíce předcházeli,
výchova odchovanců je nutná i když ča-
sově náročná.

Je nám jako výboru FC Koryna jasné,
že v současné době není koryčanská ve-
řejnost spokojená s úrovní fotbalu. Lepší
je jenom kritizovat na tribuně, nebo v hos-
podě, ale každé výsledky v jakékoliv čin-
nosti mají nějaký důvod. Výbor FC Kory-
na přivítá jakýkoliv návrh a pomoc sku-
tečných fanoušků, kteří mají zájme
o pozvednutí fotbalu v Koryčanech. Ve
fotbale pracuje dobrovolně jenom malý
počet lidí a proto další zájemce o dobro-
volnou práci rádi přivítáme. Zájemci se
mají možnost přihlásit na schůzích výbo-
ru, které pravidelně organizujeme. Není
možné porovnávat práci ve fotbalovém
mužstvu v současné době a práci před 20-
30 ti lety, jak někteří dělají.

Výbor FC Koryna Koryčany
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Memoriál Vlastimila Kuncla
V sobotu 23.8.2003 uspořádal náš od-

díl žákovský fotbalový turnaj žáků ročník
1990 a mladší, s názvem „Memoriál Vlas-
timila Kuncla“, dlouholetého koryčanské-
ho hráče, trenéra a funkcionáře. Turnaje
s mezinárodní účastí se zúčastnili mladě
naděje ligových klubů : Sparta Praha, In-
ter Bratislava, 1.FC Synot, Teskoma Zlín,
FK Frýdek-Místek a naši žáci FC Kory-
na, posíleni 5 žáky z Morkovic, kde je tre-
nérem žáků náš bývalý hráč A mužstva
Jiří Janecký. Po utkáních v základní sku-
pině postoupili do semifinále zástupci čtyř
ligových mužstev. Utkání o 5. místo mezi
domácími a žáky z Frydku-Místku skon-
čilo nerozhodně a v penaltovém rozstřelu
byli pak úspěšnější hosté. Našim chlap-
cům nelze v žádném případě odepřít vel-

kou snahu a bojovnost i když skončili jako
poslední. Všem zástupcům zúčastněných
mužstev i samotným hráčům se u nás moc
líbilo a už předem si zajiš2ovali pozvání
na příští ročník.

Je nutné podotknout, že turnaj byl ná-
ročný jak pracovně tak i finančně. Za fi-
nanční a materiální podporu oddíl děkuje
všem sponzorům.

Celkové pořadí: 1. Inter Bratislava
2. Sparta Praha
3. FC Synot
4. Teskoma Zlín
5. Frýdek-Místek
6. FC Koryna

Autocamping v Koryčanech
Protože se neúprosně blíží zima a práce v autocampingu se

budou muset pozastavit, přinášíme vám ve stručnosti malou re-
kapitulaci, co jsme vlastně udělali.

Začalo se terénními úpravami na pozemku i v přilehlém pro-
stranství. Odstraňovali se napadené stromy i s kořeny, půda se
následně kultivovala a osela trávou. Také byly zpevněny plo-
chy pro parkování. Na pozemku byla postavena recepce a ob-
čerstvení pro camp.

Požádali jsme město o povolení stavby plotu a průchozích
bran, které budou přes období mimo sezónu zavřeny z důvodu,
co nejvíce eliminovat možnost poškození vybudovaných zaří-
zení. Přilehlý les je pro pěší návštěvníky přístupný i nadále po
vytvořené stezce, vedoucí souběžně s oplocením. Jakmile při-
jde jaro a „otevřou se studánky“, bude areál zpřístupněn a prů-
chozí pro všechny milovníky přírody a návštěvníky campu.

OLIPA spol. s r. o.
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Ještě k 80. výročí jednoty Orla
v Koryčanech

V předešlém čísle Koryčanského zpravodaje v článku o 80.
výročí Orla v Koryčanech jsme vyslovili politování, že se nám
nepodařilo zjistit složení zakládajícího funkcionářského sboru.

Po prostudování 1. svazku obecní kroniky ve Státním okres-
ním archivu v Kroměříži jsme zjistili chybějící údaje zakládají-
cích členů a složení prvního funkcionářského sboru.

Ustavující schůze Tělovýchovné jednoty Orla se konala dne
5. července 1923. Členové ustavujícího výboru:

Robert Stračka, farář, Alois Hájek, Kašpar Dostál, Pavel Sle-
záček, František Hrazdil, Augustin Štěrbák.

Dne 18.11.1923 se konala první valná hromada, na níž byl
zvolen úplný funkcionářský sbor:

Starosta Robert Stračka, farář
Místostarosta Jindřich Ráček, dělník
Jednatel Alois Hájek, dílovedoucí
Pokladník Ludvík Hrazdil, úředník
Vzdělavatel Robert Stračka, farář
Prohližitelé účtů František Hrazdil, skladník

František Blabla, stolař
Náčelník František Folta, zámečník
Cvičitel Jan Šrámek
Hospodář Rudolf Matula, cukrář
Náčelnice Marie Gajdošová, tovární dělnice
Cvičitelka Marie Vítková, tovární dělnice
Vzdělavatelka Božena Mayerová, učitelka
První veřejné cvičení členů Orla se konalo na náměstí v Ko-

ryčanech dne 1. září 1924. Činnost členů Orla se soustředila na
tělesnou výchovu, vzdělávací přednášky, ochotnické hraní di-
vadel, hraní loutkového divadla.

Pro srovnání uvádíme z kroniky data založení ostatních tělo-
výchovných organizací, jež v Koryčanech působily:

Sokol1919
DTJ1920
FDTJ1921
Orel1923

Ing. Jaroslav Kočí

Poděkování
Dne 13. září 2003, se uskutečnil 6. výroční SRAZ roč-

níku 1942 – 1943. Děkujeme městskému úřadu v Kory-
čanech konkrétně panu tajemníkovi ing. Celému, který
nám jménem úřadu daroval propagační materiál (mapy
našeho kraje a pohlednice Koryčan). Využívám dále této
příležitosti, abych poděkovala všem rodinným přísluš-
níkům, kteří nám nezištně pomáhali při organizování
našeho srazu a měli s organizačním týmem trpělivost
a hlavně pochopení. V neposlední řadě musím poděko-
vat kolektivu „RESTAURACE ZÁLOŽNA“ s vedoucí
paní Hegerovou, kteří napojili a nakrmili naše hladové
krky.

P.S. Naše heslo znělo: „6.srazu, hodně zdaru!“
Za celý organizační tým všem děkuje

Ondrušíková A.M.

Mateřská škola Koryčany děkuje sponzorům, kte-
ří doposud přispěli finanční částkou určenou k zakou-
pení nové skluzavky do areálu školní zahrady.

Jedná se o: 1. p. Pavlica
2. Rovina a.s.
3. p. Rumpela - 1 000,- Kč
4. manželé Švejdovi 1 000,- Kč
5. Hipocentrum Koryčany - 5 000,- Kč
6. Stolařství Šimeček - 1 000,- Kč

Zároveň se obracíme s prosbou o další příspěvky,
neboI finanční částka ještě nedosahuje potřebné výše.

Podrobné informace zveřejníme v některém příš-
tím čísle Koryčanského zpravodaje.

Z činnosti Českého zahrádkářského svazu v Koryčanech
Stalo se již tradicí, že každý rok na pod-

zim voní v přísálí Kulturního domu ovo-
ce, květiny a zelenina. Bylo to tak i letos
ve dnech 31. října až 2. listopadu. Své
výpěstky tu vystavovalo 30 pěstitelů. Bylo
tu 39 druhů jablek, 8 druhů hrušek, 21
druhů zeleniny a 7 různých výrobků
z ovoce a zeleniny. Praktické využití ovo-
ce a zeleniny předvedli žáci SOU v Kory-
čanech pod vedením paní učitelky Šímo-
vé. K pěknému prostředí výstavy přispě-

ly obrazy pana Ladislava Koutného. Vý-
stavu navštívilo v sobotu a v neděli 85 ob-
čanů a v pondělí děti z mateřské školy, žáci
základní školy a SOU v Koryčanech. Vý-
pěstky, které si pěstitelé nevyzvedli, byly
darovány mateřské škole.

Všem vystavujícím pěstitelům děkuje-
me a těšíme se na spolupráci při příští vý-
stavě.

Výbor ČZS v Koryčanech
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Společenská kronika – III. Čtvrtletí 2003
ŽIVOTNÍ JUBILEA

ČERVENEC 80 let Stupňánková Františka, Koryčany
Kafoněk Miroslav, Koryčany

75 let Lusková Zdeňka, Koryčany

70 let Hradská Věra, Koryčany

SRPEN 75 let Holásek Josef, Koryčany
Hajkrová Božena, Jestřabice
Voznica Miroslav, Koryčany

70 let Titzová Marie, Koryčany

ZÁŘÍ 85 let Kavačová Jindřiška, Lískovec

80 let Zetková Terezie, Koryčany
Koudela Jan, Koryčany

75 let Mikulášková Marie, Koryčany

70 let Chmelařová Susanne, Koryčany

NAROZENÍ
Červenec Tynkl Richard, Koryčany

Srpen Malá Barbora, Lískovec

Září Pluhař Stanislav, Lískovec
Nováková Alice, Koryčany

Ú M R T Í
Červen Axman Jiří, 1926, Koryčany

Pinčiar Peter, 1931, Koryčany

Červenec Bařinová Františka, 1919, Koryčany
Šišková Eva, 1947, Jestřabice
Šišmová Zdeňka, 1920, Koryčany

Srpen Voštová Jarmila, 1916, Koryčany
Šebestová Milada, 1913, Koryčany

Září Zálešáková Božena, 1925, Blišice

SŇATKY
Červenec Jenáček René, Koryčany – Eva Pinterová, Koryčany

Mrva Pavel, Koryčany - Lenka Ottová, Koryčany

Srpen Klusáček Karel, Jestřabice – Svielana Motrynecová, Ukrajina
Pavel Selucký, Koryčany – Monika Kroupová, Bošovice

Září Orel Lubomír, Lískovec – Kostihová Bohdana, Koryčany
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„Koryčanské“ nábytkářské učiliště je jediné nábytkářské uči-
liště v České republice, jehož zřizovatelem je nábytkářská fir-
ma

Díky tomu máme určité zvláštnosti, kterými se lišíme od stát-
ních škol :
• Kapacita školy je 72 žáků – je to tedy typ jakési rodinné

školy (ve třídě je max. 24 žáků)
• Učiliště se nachází v areálu podniku KORYNA, což nám

umožňuje doplňovat teoretický výklad četnými exkurzemi
do dílen výrobního závodu

• Máme velmi dobré materiálové zabezpečení odborného vý-
cviku

• Žáci třetího ročníku vykonávají praxi na pracovištích vý-
robního závodu a mají tak možnost seznamovat se s techno-
logií a strojním zařízením nábytkářské výroby.

Našim žákům poskytujeme celou řadu výhod, které na stát-
ních školách nemají:
• bezplatně zapůjčujeme veškeré učebnice
• bezplatně zapůjčujeme truhlářské nářadí a nástroje
• zdarma poskytujeme pracovní oděv a obuv
• vyplácíme kapesné – v 1. ročníku 60,- Kč a ve 2. ročníku

80,- Kč
• žáci 3. ročníku mají možnost získat odměnu a kapesné

do výše 500,- Kč za měsíc

• poskytujeme prospěchové stipendium za každé pololetí
ve výši do 1000,- Kč

• všichni žáci mohou využívat možnost stravování v závodní
jídelně společnosti KORYNA

• škola má k dispozici posilovnu a tenisový kurt s umělým
povrchem.

Pro úplnost a připomenutí uvádím ještě několik základních
informací:

Vyučujeme učební obor „Truhlář se zaměřením na výrobu ná-
bytku“. Učební obor je tříletý a je zakončený závěrečnou zkouš-
kou. Absolventi získají střední odborné vzdělání a je jim pře-
dán výuční list. SOU nábytkářské zabezpečuje výuku i odborný
výcvik pod jednou střechou ve velmi příjemném prostředí
a dobře vybavených učebnách i dílnách.

 Naši absolventi mohou, ale nemusí pracovat v „KORYNĚ“ –
tím, že se vyučí na našem učilišti, nemají žádnou povinnost vůči
této zřizovatelské firmě.

 Na naše žáky máme jasný požadavek : přistupovat ke studiu
velmi zodpovědně. Náš společný cíl totiž je: vychovat a vyučit
zdatné řemeslníky. Chceme tak přispívat k výchově nové gene-
race špičkových českých truhlářů – nábytkářů.

Ing. Vladimír Plaček, ředitel učiliště

Střední odborné učiliště nábytkářské Koryna, s.r.o.



Strana 14 Koryčanský zpravodaj

Reklama prodává

KORYČANSKÝ ZPRAVODAJ - vydavatel a redakce Městský úřad Koryčany, tel.: 573 376 306, 573 376 311, fax: 573 376 321, e-mail: mesto@korycanycz,
www.korycany.cz. Šéfredaktor ing. Jaroslav Kočí. Povoleno OÚ Kroměříž pod č. MK ČR E 12062. Tisk: Tiskárna Šiki Kyjov. Náklad: 450 ks. Cena
jednoho výtisku 7 Kč. Vychází 1x za dva měsíce. Uveřejněné příspěvky občanů nemusí být totožné s názory redakce. Nevyžádané rukopisy redakce
nevrací. Uzávěrka tohoto čísla byla 8. prosince 2003.

Mrazničky plné zboží
opravíme do 24 hodin!

PRODEJ A OPRAVY
V ZÁRUCE I PO ZÁRUCE

SEDLÁŘ RICHARD
Nerudova 244
697 01 Kyjov

tel. 518 615 380

Inzerát informujeReklama prodáváReklama prodává
Koryčanský zpravodaj na rok 2003 od čísla 2 bude zveřej-
ňovat inzeráty a reklamy za nových podmínek:

- formát 26 x 18 cm (celá strana) 1000 Kč

- formát 13 x 18 cm (půl strany) 600 Kč

- formát 13 x 9 cm (čtvrtina strany) 360 Kč

- formát  6,5 x 9 (osmina stran) 180 Kč

- inzeráty v řádcích – tučný tex 60 Kč

- normální text 36 Kč

- fotografie v inzerátu nebo kresba 180 Kč

Na požádání redakce provede zdarma grafickou úpra-
vu inzerátu, pokud podnikatel nepředloží vlastní návrh.

Chladničky,
mrazničky,

pračky, myčky, sporáky


